

Yaoundé, le 02 FEV 2018

D13-13

## COMMUNIQUE DE PRESSE

Suite aux informations portant sur des médicaments antipaludiques retirés du marché européen, mais qui seraient toujours en circulation ou autorisés au Cameroun,

Le Ministre de la Santé Publique rassure que, la liste diffusée est constituée d'antipaludiques en monothérapie, retirés depuis 2006 du Marché Camerounais conformément aux Directives Nationales qui, préconisent l'usage des Combinaisons Thérapeutiques à base des dérivés de l'Artémisinine (ACT), pour la Prise en Charge du Paludisme Simple par voie orale.

Dès lors, aucun médicament antipaludique en monothérapie oral ne fait l'objet d'une Autorisation de Mise sur le Marché Camerounais.

Par ailleurs, le Ministre rappelle au Public que tout médicament est susceptible d'engendrer des effets secondaires et/ou indésirables régulièrement suivis et évalués par le Système National de Pharmacovigilance et de Veille Pharmaceutique.

Aussi, par principe de précaution, le Ministre de la Santé Publique a instruit la mise en quarantaine du Co-Arinate comprimés Adulte et Enfant indexé dans un récent problème de Santé Publique dont les investigations sont en cours.

Copie :

- MINCOM



**André MAMA FOU DA**

D/3-13

Yaounde,

02 FEB 2018

## PRESS RELEASE

Following information relating to the withdrawal from the European market of some anti-malaria drugs but that are still circulating or being authorized in Cameroon,

The Minister of Public Health hereby wishes to reassure the general public that the published list concerns monotherapy anti-malaria drugs withdrawn since 2006 from the Cameroonian market in conformity with the National Guidelines which recommend the use of Artemisinin-based combination therapy (ACT) for the oral treatment of uncomplicated malaria.

Since then, no oral monotherapy malaria drug has received a marketing authorization in Cameroon.

Moreover, the Minister reminds the general public that drugs are likely to have side effects that are regularly monitored and evaluated by the National System of Pharmacovigilance and Pharmaceutical Watch.

For this reason, and under the precautionary principle, the Minister of Public Health instructed the quarantine of **Co-Arinate tablets** for Adults and Children targeted in a recent public health issue that is currently being investigated.

Copy:

- MINCOM



**André MAMA FOU DA**